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Havel (ČSSD): Česko bude muset zavést žebříček vysokých
škol
Praha 22. února (ČTK) - Česko bude muset dříve nebo později přistoupit k sestavování žebříčku vysokých škol podle
kvality a ke státním maturitám. Na dnešním setkání s novináři to řekl stínový ministr školství opoziční ČSSD Jiří Havel.
Podle něj směřuje země k tomu, že bude mít 60 procent populace s vysokoškolským vzděláním. Kvantita tím bude
dosažena, ale co se týče kvality, tak mnoho vysokých škol stále moc dluží, uvedl Havel.
Žebříček vysokých škol a státní maturita mají podle Havla stejný smysl. Snahou státních maturit je dostat střední školy
alespoň v některých disciplínách pod srovnávací měřítko. "To musí pokračovat i jinde. Musí se měřit efekt, sledovat, kolik
absolventů je zaměstnaných a kolik vydělávají," prohlásil Havel. Připustil, že nejde srovnávat patology a egyptology.
"Desetitisíce lidí v Česku ale studují ekonomii a tam je to srovnání jednoduché a snadné," uvedl.
Podle Havla na jedné straně jsou špičkové fakulty jako například Matematicko-fyzikální fakulta Univerzity Karlovy, fakulty
ČVUT a Vysoké školy chemicko-technologické. Je prý ale spousta škol, z nichž vycházejí posluchači, kteří mají podle
dřívějších měřítek znalosti na úrovni absolventů středních škol. "A to je špatně," zdůraznil Havel.
Začít se podle něj musí u středoškoláků, protože vysoké školy nemohou studenty doučovat to, co už se měli naučit na
střední škole. Absolventi středních škol zaostávají v matematice a v technických předmětech. "Tím vlastně pácháme
na těch dětech obrovský hřích," soudí stínový ministr.
Havel uvedl, že je nutné zlepšit přípravu středoškoláků v matematice, technických předmětech, ale i v jazycích. Větší
podíl středních škol, nejen gymnázia, musí poskytovat úplné všeobecné vzdělání, aby jejich absolventi mohli úspěšně
studovat na vysoké škole. "Kdo má ČVUT nikdy nebude nezaměstnaný," tvrdí Havel. U techniků je to podle něj
celosvětový trend. Hlavní řešení vidí Havel v motivaci. Bílá populace je podle něj "trošičku líná". Je to podle něj vidět i
v zahraničí, například v Americe studují technické obory spíše Američané asijského původu, uvedl.
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